
 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS KÖZGYŐLÉSÉNEK 

SPORT-, IFJÚSÁGI ÉS CIVIL SZERVEZETEK BIZOTTSÁGA 

H-7100 SZEKSZÁRD, BÉLA KIRÁLY  TÉR 8.   �H-7101, PF. 83   �74/504-126   � 74/510-251 

Iktatószám: IV. 115-16/2008. 
 
 

JEGYZİKÖNYV 
 

amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek 
Bizottságának 2008. december 3-án 14 óra 35 perckor a Polgármesteri Hivatal I. emeleti 
Polgármesteri tárgyalójában megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:                                     Fajszi Lajos elnök 

 Csillagné Szántó Polixéna bizottsági tag  
Horváth Jánosné bizottsági tag 
 Cser Henrietta bizottsági tag 

 
Ülés közben érkezett:  Máté Péter bizottsági tag 
 Schoeck Károly bizottsági tag 
 
Távolmaradását jelezte: Horváth László bizottsági tag 
 
Tanácskozási joggal megjelent:        Hamvas Ferencné sportreferens, 

Majnay Gábor osztályvezetı, 
Asztalos Adrienn ifjúsági referens, 
Dér Miklósné Civil Kerekasztal, 
Csík Attiláné Civil Kerekasztal, 
Bay Attila KESZ igazgató, 
dr. Kajos Nikolett jogi referens, jkv. vezetı 

Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 4 fı jelen van, a bizottság határozatképes.  
 
Az elnök az ülést 14 óra 35 perckor megnyitja. 
 
Fajszi Lajos: Javaslom a következı napirendi pont felvételét: Városi Sport-és 
Szabadidıközpont bérleti szerzıdése. Javaslom, hogy a bizottság elsı napirendi pontként a 
Szekszárd Város Sportkoncepciója 2009-2012. címő napirendi pontot tárgyalja. 
 
További módosító javaslat nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel az általa kiegészített napirendre vonatkozó javaslatot, melyet a 
bizottság 4 igen szavazattal, egyhangúan elfogadott és a következı napirendet állapította 
meg: 
 
 

NAPIREND 
 
1.) napirendi pont 
Szekszárd Város Sportkoncepciója 2009-2012 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
                     Asztalos Adrienn ifjúsági referens 
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2.) napirendi pont 
2009-2011. évi  költségvetési koncepció  
(295. sz. közgyőlési elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
3.) napirendi pont 
Sportalapra beérkezett pályázat 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
4.) napirendi pont 
Beszámoló a 2008. évi Sport Eseménynaptárban tervezett sportrendezvények 
megvalósításáról 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
5.) napirendi pont 
Városi Sport-és Szabadidıközpont bérleti szerzıdése 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Bay Attila KESZ igazgató 
 
 
1.) napirendi pont 
Szekszárd Város Sportkoncepciója 2009-2012 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
                     Asztalos Adrienn ifjúsági referens 
 
Hamvas Ferencné: 1997-tıl van sportkoncepciónk. Ez jelen pillanatban is érvényes. Napra 
késszé kellett tenni, illetve a késıbbiekben elfogadásra kerülı sportrendeletnek is az alapját 
képezi. Tartalmazza a koncepció az eddigi eseményeket, korábban követett irányvonalakat, 
illetve a jövıre vonatkozó elképzeléseket. Új létesítmények kerülnek majd megépítésre, így 
egy atlétikai centrum, illetve egy élményfürdı. Ezek jobb feltételeket biztosítanak majd a 
sportoláshoz. Az egyesületi felsoroláshoz annyit szeretnék még elmondani, hogy a 62 
bejegyzett egyesülettel szemben azért szerepel a mellékletben 53, mert a másik 9-rıl semmit 
nem tudunk. Csak azok az egyesületek szerepelnek a felsorolásban, amelyek rendszeresen 
részt vesznek a város sportéletében. 
 
Asztalos Adrienn: Nem kívánok kiegészítést tenni. 
 
Dér Miklósné: Megtörtént a Civil Kerekasztalnál a 2 évre szóló vezetıségi választás. Mivel 
egy összetett bizottságról van szó, a Sportkoncepció kapcsán jutott eszembe, hogy készítenek-
e Civil-, illetve Ifjúsági Koncepciót is? 
 
Fajszi Lajos: A Sportkoncepció elkészítése törvényi kötelezettség, a másik kettı viszont nem. 
Ennek ellenére van Ifjúsági és Civilkoncepció is. 
 
Máté Péter 14 óra 40 perckor megérkezik az ülésterembe. Jelen van 5 fı bizottsági tag. 
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Majnay Gábor: 2003 óta van a városnak Civil Koncepciója. Nyilván az elmúlt években 
történtek változások, ennek megfelelıen felül kellene vizsgálni, illetve utánanézni, hogy 
meddig hatályos. Javaslom a bizottságnak, hogy jövı évre tőzzön ki egy idıpontot a 
Koncepció felülvizsgálatára, amelyben természetesen a Civil Kerekasztal is közremőködne. 
 
Fajszi Lajos: Támogatom a javaslatot, tervezzük be 2009. március 31.-i határidıvel. 
 
További kérdés nem hangzott el. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Összességében jónak tartom a Koncepciót. Apró technikai 
dolgokkal kapcsolatban lenne javaslatom. Például a tartalomjegyzék, bekezdések számozása 
mindig arab számmal történjen, mert így könnyebb a hivatkozás. Ahol arról írtok, hogy 
korábban az állami vállalatok támogatták a sportot, ott sokkal bátrabban fogalmaztam volna. 
Szeretném, ha mindenképpen jobban kihangsúlyozódna, hogy az intézményi testnevelést 
támogatni kell. Az általános iskolákban a diákok 45 %-a, a középiskolákban 32 %-uk sportol. 
Célozzuk meg a 100 %-os részvételt. A gyógytestneveléssel kapcsolatban azt szeretném, ha 
elérnénk, hogy minden intézmény a saját keretein belül lássa el. Sokkal nagyobb az igény, 
mint amit a számok mutatnak. Biztosítani kell rá a pénzt, illetve pályázni kell. Problémát 
jelent a gyerekeknek, hogy másik intézménybe kell átmenni. 
 
Schoeck Károly 14 óra 50 perckor megérkezik az ülésterembe. Jelen van 6 fı bizottsági tag. 
 
Cser Henrietta: Elképzelhetınek tartanék olyan megoldást is, hogy a nyugdíjas kolléga tartsa 
meg az ilyen foglalkozásokat. Például a Gyakorló Óvodában is így mőködik: ingyen vállalta a 
pedagógus a gyógytorna megtartását. 
 
Majnay Gábor: Ezzel kapcsolatban egy felmérést kellene végezni. Akár aktív pedagógus is 
tarthatna ilyen órákat, amennyiben van hozzá végzettsége. 
 
Fajszi Lajos: Az iskolai testnevelés jelenlegi helyzete valóban nem kielégítı. Az iskolák és a 
sportegyesületek között jelenleg az a kapcsolat, hogy a sportegyesületek kibérlik az iskoláktól 
a sportlétesítményt, majd a bizottsághoz fordulnak támogatásért a terembérleti díjat illetıen. 
Ez a probléma már régóta fennáll és szeretném, ha a Sportkoncepcióban rendezésre kerülne az 
iskolák és az egyesületek közötti együttmőködés ebben a kérdésben. Az iskolák 
felhasználhatnák az egyesületeket arra, hogy a gyerekek testedzését nagyobb mértékben és 
nagyobb létszámban biztosítsa. Egyszerősíteni kellene a támogatások folyósítását. Például 
úgy, hogy közvetlenül az iskoláknak adnánk, amelyek ennek fejében termet biztosítanak az 
egyesületeknek a sportfoglalkozások megtartásához. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Iskolák közötti versengés sokkal nagyobb motivációs erı, mint az 
egyesületi. 
 
Hamvas Ferencné: Az iskolasport tapasztalataim szerint nem csak pénz kérdése. 
Nagymértékben függ a testnevelı tanártól és az iskolaigazgatótól is. Az iskolák és a 
sportegyesületek közötti kapcsolatrendszert a hat évvel ezelıtti bizottság úgy alakította ki, 
hogy az eredményességi támogatást nem az egyesületek és a sportolók kapták meg, hanem 
azon iskolák, amelyeknek valamely egyesület szakosztályával együttmőködési megállapodása 
volt. Statisztikailag, jelenléti ívvel tudták bizonyítani, hogy részt vesznek a rendezvényeiken 
és kölcsönösen segítették egymás munkáját. Az egyesület megkapta a tehetséges sportolót, az 
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egyesület támogatta az iskolát labdákkal és szakemberrel, ennek fejében az iskolák ingyen 
adták a tornatermet. 
 
Máté Péter 14 óra 55 perckor elhagyja az üléstermet. Jelen van 5 fı bizottsági tag. 
 
Fajszi Lajos: Szeretném felkérni Hamvas Ferencnét, hogy a következı bizottsági ülésre 
készítsen egy elıterjesztést az eredményességi alap elosztását illetıen az általa felvázolt 
javaslatnak megfelelıen. Javaslom, hogy a kiegészítésekkel együtt fogadja el a bizottság a 
Sportkoncepciót, valamint hozzon határozatot arról, hogy március 31-ig történjen meg a Civil 
Koncepció felülvizsgálata és átdolgozása a Polgármesteri Hivatal Mővelıdési és Sport 
Osztálya, valamint a Civil Kerekasztal közremőködésével. 
 
További hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

59/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
Szekszárd Megyei Jogú Város Sportkoncepciója 
2009-2012 
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 

Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a 
Közgyőlésnek elfogadásra javasolja Szekszárd 
Megyei Jogú Város 2009-2012. évre szóló 
Sportkoncepcióját.  
 

2. A Bizottság javasolja a Közgyőlésnek az 1997. 
évben Szekszárd Város Sportfejlesztésének 
elfogadásával kapcsolatos 90/1997. (IV.29.) Kgy. 
számú határozat visszavonását.  
 

Határidı: 2008. december 15.  
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnöke 

 
Az elnök szavazásra teszi fel a Civil Koncepció felülvizsgálatával kapcsolatban 
megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, egyhangúan 
elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 
 
 

60/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
Civil koncepció felülvizsgálata 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének Sport-, 
Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága felkéri a 
Polgármesteri Hivatal Mővelıdési és Sport Osztályát, 
valamint a Civil Kerekasztalt a Civil Koncepció 
felülvizsgálatára és átdolgozására. 
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Határidı: 2009. március 31. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnöke 

  Majnay Gábor osztályvezetı 
 
 
2.) napirendi pont 
2009-2011. évi  költségvetési koncepció  
(295. sz. közgyőlési elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Orbán Attila: Nem kívánok kiegészítést tenni. 
 
Kérdés nem hangzott el. 
 
Dér Miklósné: Elsı olvasat után érzékelhetı, hogy a koncepció készítıje kétszeresen is nehéz 
helyzetben volt. 
- Nem rendelkezhetett még a helyi koncepciót meghatározó, biztos központi információkkal 
- Nem támaszkodott a „kollektív bölcsességre” (KEF, Bőnmegelızési Tanács, Ifjúsági 
  Érdekegyeztetı Fórum, Fogyatékkal Élık és Egészségkárosodottak Tanácsa, Közmővelıdési 
  Tanács, Civil Kerekasztal, Egészségügyi Tanács stb.), és a határozati javaslat szerint a 
  kidolgozás további folyamatában sem tartja szükségesnek a társadalmi részvételt. 
   A koncepció csak érintılegesen (avagy egyáltalán nem) foglalkozik egyes humán és 
közösségi ágazatok fejlesztési irányaival (pl. egészségügyi alapellátás-, egészségvédelem-, 
fogyatékkal élık-, helyi közösségek, civil szervezetek). 
   A civil szféra nézıpontjából az alábbi konkrét észrevételeket és javaslatokat ajánljuk a 
SICSZ Bizottság figyelmébe: A koncepció a civil szférát illetıen mindössze egy - gyakran 
hangoztatott - kinyilatkoztatást tesz (fontos az önkormányzat és a civilek együttmőködése), és 
egy iránymutatást ad (a 2008. évi szintnek megfelelıen a továbbiakban is biztosítja a civil 
szervezetek támogatását, amelynek elosztásáról a bizottságok döntenek). 
   A jelenlegi nehéz gazdasági helyzet ismeretében megköszönjük a támogatások szinten 
tartásának szándékát. Egyben javasoljuk beépíteni a koncepcióba 

• a támogatások elosztási módjának demokratizálását (ezzel kapcsolatos javaslatunkat 
már több mint egy éve átadtuk a Polgármester úrnak és a SICSZ Bizottság 
vezetıjének)  

• a civil szervezetek mőködését, és/vagy közhasznú tevékenységét célirányosan 
támogató civil alap megnevezését (a jelenlegi „öszvér” non profit keret helyett)  

• a koncepció finomítási folyamatába (ill. a határozati javaslatba) a városban már 
meglévı társadalmi, érdekképviseleti fórumok, tanácsok bevonását, azaz a „kollektív 
bölcsesség” hasznosítását 

• egy Civil Közösségi Házat (avagy a folyamatban lévı Agóra terv ilyen irányú 
alakítását) 

   Több, jelentıs, városi közszolgálatot végzı, vagy éppen önkormányzati feladatot átvállaló 
civil szervezet infrastrukturális gondokkal küzd (Vakok és Látássérültek, Siketek és 
Nagyothallók, Art Contact, Összkéz stb. egyesületek), amely nagymértékben nehezíti 
közhasznú tevékenységük ellátását (pontos felmérésük most van folyamatban). Nagy szükség 
lenne egy Civil Közösségi Házra, amellyel a régió megyeszékhelyei már rendelkeznek, csak 
Szekszárd nem. Az Agóra programban szerepel ugyan egy nagyobb mérető, fedett közösségi 
tér, ám ez – a terv jelenlegi formájában - nem tudja kiváltani a kiscsoportos klubtermek, 
közösségi termek szükségletét. 
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Fajszi Lajos: A jelenlegi gazdasági helyzetben nincs lehetıség egy ilyen közösségi ház 
kiépítésére. Az Agóra programban kialakításra kerül majd egy ifjúsági ház. Ebben próbáljuk 
majd az említett hiányosságot orvosolni. 
 
További hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

61/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
2009-2011. évi költségvetési koncepció 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének Sport-, 
Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a „2009-2011. 
évi költségvetési koncepció” címő elıterjesztést a 
Közgyőlésnek tárgyalásra javasolja. 

 
Határidı:2008. december 4. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnök 

 
Schoeck Károly 15 óra 05 perckor elhagyja az üléstermet. Jelen van 4 fı bizottsági tag. 
 
3.) napirendi pont 
Sportalapra beérkezett pályázat 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
Fajszi Lajos: Jelenleg nincs már pénze a bizottságnak, így jelenleg nem tudjuk támogatni. De 
a következı évben mindenképpen figyelembe fogjuk venni, hogy ez a kérelme nem teljesült. 
 
Kérdés nem hangzott el. 
 
Hamvas Ferencné: Egész évben lehetısége lett volna ennek az egyesületnek is pályázni. 
 
 További hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

62/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
Sportalapra beérkezett pályázat 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének Sport-, 
Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a Tolna Megyei 
Szabadidıs Sportegyesület kérelmét anyagi eszközök 
hiánya miatt nem tudja támogatni. 
 
Határidı:2008. december 15. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnök 
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4.) napirendi pont 
Beszámoló a 2008. évi Sport Eseménynaptárban tervezett sportrendezvények 
megvalósításáról 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Hamvas Ferencné sportreferens 
 
Hamvas Ferencné: Nem kívánok kiegészítést tenni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

63/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
Beszámoló a 2008. évi Sport Eseménynaptárban 
tervezett sportrendezvények megvalósításáról 
 
1.   Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 

Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a 
2008. évi Sport Eseménynaptárban tervezett 
sportrendezvények megvalósításáról szóló 
beszámolót elfogadja.  

 
2.  A Bizottság javasolja a hivatalnak, hogy a Sportcélok 

és feladatok rovat terhére a lehetıségekhez képest 
a szervezı bizottságban dolgozó társadalmi 
aktivistákat egyszeri nettó jutalmazásban 
részesítse. 

Határidı: 2008. december 20. 
Felelıs: Fajszi Lajos SICSZB elnöke 
    Orbán Attila irodavezetı 

 
5.) napirendi pont 
Városi Sport-és Szabadidıközpont bérleti szerzıdése 
(írásbeli elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Bay Attila KESZ igazgató 
 
Bay Attila: A szerzıdést a 31/2004. (XII.1.) önkormányzati rendelet alapján kellet behozni a 
bizottság elé, ugyanis a bérleti szerzıdést egy évet meghaladó idıtartamra kötnénk meg. A 
társaság 5 éve bérli a Sport-és Szabadidıközpont 6. számú edzıtermét, amelyet vállalkozás 
céljára használt. A bérleti szerzıdést eddig évente hosszabbítottuk. Igyekeztünk elıre 
gondolkodni, így bekerült a szerzıdésbe, hogy amennyiben áttérünk euróra, akkor hogyan 
kell számítani a bérleti díjat, illetve az infláció követése is. A szerzıdés alkalmas arra, hogy a 
következı 5 évben biztosítsa a Sportcsarnokban az együttmőködést. 
 
Fajszi Lajos: Mindkét félnek megfelel a szerzıdés? 
 
Bay Attila: Igen. Egyeztettünk a bérlıvel, valamint a Vagyonkezelı Kft-vel is, hogy jelenleg 
milyenek a piacon a bérleti díjak. Ennek függvényében került meghatározásra ez az összeg. 
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Horváth Jánosné: Miért nem határozatlan idıre kötik a szerzıdést? 
 
Bay Attila: A feltételek változhatnak, legyen lehetıség a kiszállásra. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúan elfogadott és a következı határozatot hozta: 
 

64/2008. (XII.3.) SICSZB határozat 
Városi Sport-és Szabadidıközpont és a Horváth 
Ferenc Ker. és Szolg. Bt. közötti bérleti szerzıdés 
jóváhagyása  
 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 

Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek Bizottsága a 
Városi Sport-és Szabadidıközpont és a Horváth 
Ferenc Ker. és Szolg. Bt. közötti bérleti szerzıdés 5 
évre történı megkötését jóváhagyja. 

2. A Bizottság felkéri Bay Attila KESZ igazgatót a 
bérleti szerzıdés elkészítésére és ellenjegyzésére. 

3. A Bizottság felkéri a Városi Sport-és 
Szabadidıközpont igazgatóját a bérleti szerzıdés 
aláírására. 

 
Határidı:2008. december 15. 
Felelıs: 1. pont: Fajszi Lajos SICSZB elnök 

  2. pont: Bay Attila KESZ igazgató 
 
Csík Attiláné napirenden kívüli felszólalásként a következıket mondta el: 
 
Csík Attiláné: A Civil Kerekasztal még ezen év szeptemberében megküldte az 
önkormányzatnak az együttmőködési megállapodást. Reméltük, hogy a novemberi, majd ezt 
követıen a decemberi közgyőlésre beterjesztésre kerül, azonban a bizottság elé most sem 
került. Ez miért nem történt még meg? 
 
Válasz: 
 
Majnay Gábor: Dr. Haag Éva alpolgármester asszony további egyeztetéseket tart 
szükségesnek. Ígéretet kaptam tıle, hogy minél elıbb hozzáteszi még az észrevételeit. Az 
aljegyzı asszony is sürgeti már. Nyilvánvalóan ebben az évben már nem kerül a közgyőlés 
elé, azonban januárban igen. 
 
További napirendi pont nem lévén az elnök az ülést 15 óra 15 perckor berekeszti. 
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Kmf. 

 
 

                 Fajszi Lajos 
       Elnök 
 

A jegyzıkönyvet készítette: 
 
 
    dr. Kajos Nikolett 

    jogi referens 
 
 
      Ellenjegyezte: 
 

Amreinné dr. Gál Klaudia 
aljegyzı 


